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BROI.0002.7.2020 
 

Protokół nr XIX/20  
 z obrad XIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 29 lipca 2020 roku 
 
 

1)  Otwarcie obrad XIX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
29 lipca 2020 r. o godzinie 1111 otworzył obrady XIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku.    
Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana Jana 
Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, Panią Jolantę 
Sakowską - Skarbnika Powiatu, przedstawicieli środków masowego przekazu, naczelników 
wydziałów a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż, zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie 
karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 20 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
  

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że XIX Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiat. Starosta przekazał uchwałę nr 277/20 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 lipca 
2020 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą ustalony porządek 
obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu dotyczące realizacji tego porządku.  
Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała przewodniczącego do 
zwołania XIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku na dzień przypadający w ciągu 7 dni od 
dnia złożenia wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 22 lipca 2020 r. Przewodniczący 
poinformował, że zwołanie sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt 
uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu 
Powiatu.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek 
Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że  Rada Powiatu, w trakcie 
sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, przy czym dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy 
(Zarządu Powiatu).  
W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
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głosowaniu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu pismem z dnia 29 lipca 2020 r. 
wniósł o uzupełnienie porządku obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 wraz z tekstem jednolitym,  

 autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z tekstem 
jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej 
sesji. Wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd 
powiatu.   
Przewodniczący Rady przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania radni są zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku 
na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – czerwony 
przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 10 
zmienionego porządku obrad XIX sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił  do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 11 
zmienionego porządku obrad XIX sesji o autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2020 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XIX sesji?  
Radnie nie zgłosili wniosków. 
Porządek obrad uwzględniający wniosek zarządu powiatu radni otrzymali w dniu sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad XIX  sesji składa się z 13 punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
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4) Przyjęcie protokołu nr XVIII/20 z dnia 19 czerwca 2020 roku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XVIII Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku, że rada 
powiatu przyjęła protokół nr  XVIII/20 z dnia 19 czerwca 2020 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 19 czerwca 2020 r. do dnia 21 lipca 2020 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 lipca 2020 r. 
do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu, a  
w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali - sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania się ze sprawozdaniem. 
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?    
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 29 lipca  2020 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku 
z jego działalności w okresie od dnia 19 czerwca 2020 r. do dnia 21 lipca 2020 r. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 
lipca 2020 r. do dnia sesji.  
O godz. 1121 na obrady przybył Pan radny Karol Matusiak. Przewodniczący Rady poprosił 
radnych o potwierdzenie swojej obecności. W obradach uczestniczyło 20 radnych. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 19 
czerwca 2020 r. do dnia 21 lipca 2020 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 22 
lipca 2020 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie założenia Technikum w Kowalu 
i włączenia go do Zespołu Szkół w Kowalu. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy założenia z dniem 
1 września 2020 r. Technikum w Kowalu kształcącego w zawodach: technik informatyk, 
technik logistyk i technik hotelarstwa.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Wobec braku  głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady  przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 29 lipca 2020 r. 
O godz. 1132 na obrady przybyła Pani radna Ewa Kończyńska. Przewodniczący Rady poprosił 
radnych o potwierdzenie swojej obecności. W obradach uczestniczyło 21 radnych. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady przystąpił  do procedury głosowania w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie założenia Technikum w Kowalu i włączenia go do Zespołu Szkół w Kowalu. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie założenia Technikum 
w Kowalu i włączenia go do Zespołu Szkół w Kowalu została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie założenia Technikum w Kowalu 
i włączenia go do Zespołu Szkół w Kowalu stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie założenia 
Technikum w Kowalu i włączenia go do Zespołu Szkół w Kowalu stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu 
Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że przepisy ustawy  o samorządzie powiatowym 
stanowią, że zasady i tryb przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami określa uchwała rady 
powiatu. Radni otrzymali stosowny projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Jerzy Pawłowski odniósł się do zapisu § 2 ust. 2, który określa, że konsultacje 
przeprowadza się w przypadku przewidzianych przepisami prawa oraz innych ważnych 
sprawach dla powiatu. § 5 ust. 1 określa, że gdy wymagają tego przepisy ustaw oraz w innych 
sprawach należących do zakresu działania powiatu. Po przeczytaniu tych treści radny uważa, 
że jest to różnica, dlatego że ustawa o samorządzie powiatowym mówi o ustawie i tego 
powinna się uchwała trzymać. Rozszerzenie na przepisy prawa jest rozszerzeniem poza 
ustawą. Np. uchwała sejmu zobowiązywałaby do przeprowadzenia konsultacji to w świetle §2  
to obowiązuje, ale w świetle § 5 nie jest to ustawa i nie ma podstaw do przeprowadzenia 
konsultacji. Tak również jest z określeniem „inne ważne sprawy oraz sprawy należące do 
zakresu działania powiatu”. Orzecznictwo sądów jest dosyć bogate.  Rozróżnia się zakres 
zadania powiatu od ważności spraw. Zakres działania jest pojęciem węższym określonym 
w art. 4 ustawy, a ważne sprawy, jeśli w  tym przypadku jest regulacja, że zarząd postanowi, 
czy to jest ważna sprawa dla powiatu, to podejmuje decyzję o przeprowadzeniu konsultacji. 
Radny odniósł się do zapisu  § 5 ust. 3 pkt 6 dotyczącego listy popierających wniosek. Radny 
zastanawia się jak ma się ujęcie tej listy w przypadku organizacji pozarządowych, czy 
społecznych. Czy konieczna jest ta list osób w wielkości 150 osób, czy organy statutowe 
wypowiadają się w tym zakresie i składają wniosek do organizacji pozarządowych? Przepis 
jest mało precyzyjny.  
Starosta Włocławski są to rozwiązania formalno – prawne. Niniejszy projekt uchwały jak 
i zasady wypracowane przez Wydział Edukacji i Spraw Społecznych zostały uzgodnione pod 
względem prawnym  z obsługą prawną urzędu, zaakceptowane przez zarząd, uzgodnione  
z innymi instytucjami. Jeśli chodzi  o uwagę dotyczącą poszerzenia katalogu mogących tym 
konsultacjom podlegać, to wizerunkowo powinno się podchodzić w sposób jak najszerszy. 
Zapisy w tym projekcie zostały przyjęte, jeśli są jeszcze bardziej szczegółowe pytania, to Pan 
Piotr Chrzanowski udzieli odpowiedzi. 
Pan Piotr Chrzanowski – Główny Specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedział, że nowelizowana ustawa samorządzie powiatowym przepis art. 49a dała 
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możliwość uchwalenia przez radę powiatu prawa miejscowego, które  wchodzi w życie po 14 
dniach od publikacji w Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. Jest to tzw. obywatelska inicjatywa 
uchwałodawcza. Projekt uchwały był uzgadniany z obsługą prawną starostwa. Zgodnie 
z zapisem art. 42 a grupa mieszkańców powiatu posiadających czynne prawa wyborcze do 
organu stanowiącego musi wystąpić z obywatelską inicjatywą uchwałodawczą. Grupa 
mieszkańców, o których mowa musi liczyć w powiecie do 100 000 zł, co najmniej 300 osób, 
w powiecie powyżej 100 000 - 500 osób. Aby inicjatywa uchwałodawcza mogła 
obowiązywać rada powiatu musi przyjąć tryb jaki należy spełnić, aby projekty uchwał 
zgłaszane przez określone grupy mieszkańców powiatu mogły być przez radę przyjmowane 
i uchwalane.  
Radny Jerzy Pawłowski poinformował, że nadal trwa dyskusja w punkcie „Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Powiatu Włocławskiego.”  
Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania 
uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 
z mieszkańcami Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za - 17 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 4 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Włocławskiego została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie określenia zasad 
i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Włocławskiego 
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Brześć Kujawski 
prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych 2020.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy powierzenia Gminie 
Brześć Kujawski prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych 2020 – święta nawiązującego do 
kultury i tradycji ludowej, obejmującego imprezy kulturalne i rekreacyjne dla mieszkańców 
Powiatu Włocławskiego. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie Brześć Kujawski prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych 2020 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za - 20 
Przeciw - 1 
Wstrzymało się  - 0 
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Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie powierzenia Gminie Brześć 
Kujawski prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych 2020 została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie powierzenia Gminie Brześć 
Kujawski prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych 2020 stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie powierzenia Gminie 
Brześć Kujawski prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego dotyczącego organizacji Dożynek Powiatowych 2020 stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu. 
 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zasad wnoszenia, 
tworzenia oraz promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych oraz formalne wymogi 
jakim muszą odpowiadać projekty składane przez mieszkańców powiatu.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Jerzy Pawłowski powiedział, że piszący w § 2 ust. 2 określili grupę mieszkańców 
i taką minimalną ilość mieszkańców, aby można było wnieść ten projekt uchwały. Ponadto 
musi zostać zebrany komitet 300 osób. Ta propozycja daje możliwość bardzo uproszczonej 
bez uciążliwości dla obywateli wskazania jakie są wymaganie wokół projektu. Radny dodał, 
że jest za podjęciem tej uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały w sprawie obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się  - 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie  obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. w sprawie  obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020-2027 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i nr 2. W dniu dzisiejszych obrad otrzymaliście Państwo autopoprawkę wraz z tekstem 
jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 29 lipca 2020 r. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020-2027 wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za - 21 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 29 lipca 2020 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali  autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady  przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
poprosił  o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 29 lipca 2020 r. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Kazimierz Kaca poprosił Pana Starostę lub Panią Skarbnik Powiatu o przedstawienie  
autopoprawki.  
Pani Jolanta Sakowska - Skarbnik Powiatu poinformowała, że zmiany zostały 
wprowadzone na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zwiększającej dotacje 
celowe oraz na podstawie wniosków dysponentów jednostek budżetowych. W związku 
z podjęciem przez Radę Ministrów uchwały dotyczącej powołania Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych dla powiatu włocławskiego na inwestycje lokalne przypadła kwota 
w wysokości 5 891 168 zł. Są to środki przeznaczone na inwestycje realizowane w powiecie. 
W związku  z powyższym wprowadzono zmianę w ten sposób, że uwalniane są własne środki 
a zastąpione zostają one środkami z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Dotyczy to 
przebudowy drogi powiatowej Lubień Kuj. - Kąty. Dofinansowanie z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych to wysokość 1 123 938 zł oraz dofinansowanie z Funduszu Dróg 
Samorządowych w wysokości 408 054 zł. Następnym zadaniem, do którego skierowano 
dofinansowanie z otrzymanego funduszu jest to zadanie „Rozbudowa drogi powiatowej 
Izbica Kujawska” i jego wielkość wynosi 1 513 706 zł. Kolejnym zadaniem jest przebudowa 
ul. Kazimierza Wielkiego w Kowalu. Wartość dofinansowania z Rządowego Funduszu 
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w  kwocie 902 343 zł została skierowana i zostały uruchomione środki własne powiatu. 
Kolejne zadanie to przebudowa drogi powiatowej Lubanie - Droga Nr 1 w m. Lubanie. Tu 
kwota wsparcia  zastąpiła środki własne 1 833 389 zł. W załączniku nr 2 do uchwały 
skierowano kwotę zastąpienia środków własnych w wysokości 87 062 zł. W zadaniu 
inwestycyjnym budowa Powiatowego Centrum Zdrowia realizowana jest dokumentacja 
projektowa w celu realizacji zadania inwestycyjnego. Dokumentacja projektowa to koszt 
230 000 zł. W związku z tym uzupełniana jest kwota i uwalniane są własne środki. Kolejną 
zmianą jest zmiana wynikająca z dotacji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego dotycząca dps-
ów. W związku sytuacją epidemiczna i w związku z działaniami podejmowanymi przez rząd 
w celu eliminacji skutków Wojewoda Kuj.-Pom. przekazał decyzje zwiększające dotacje dla 
dps-ów w powiecie włocławskim. Jest to wielkość rzędu 125 846 zł -środki przeznaczone na 
przeciwdziałanie skutkom COVID-19, w tym również na gratyfikacje dla pracowników dps-
ów, którzy bezpośrednio pracują przy podopiecznych. W DPS w Rzeżewie jest to kwota 
11 855 zł, DPS w Kowalu – 29 182 zł, DPS w Kurowie – 20 975 zł, DPS w Wilkowiczkach- 
37 389 zł, jak i również DPS Izbica Kujawska – 26 445 zł. Kolejną zmianą na wniosek ZS 
w Kowalu jest utworzenie zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Zakup busa dla ZS 
w Kowalu”. Zadanie jest niezbędne do realizacji edukacji w szkole, byłoby to zadanie 
inwestycyjne w wysokości 20 000 zł. Szkoła zabezpiecza kwotę 13 000 zł w ramach swojego 
budżetu. Dofinansowanie z powiatu 7000 zł i utworzenie paragrafu 6060. Wniosek głównego 
Księgowego Starostwa Powiatowego jest skierowany o zmiany w budżecie polegające na 
wprowadzeniu zadania unijnego POWER szkoła ćwiczeń ziemi kujawsko-dobrzyńskiej woj. 
kujawsko-pomorskiego na kwotę 1 024 382,29 zł, z czego w 2020 roku realizacja tego 
zadania wynosił 651 417,20 zł. Zadanie jest wieloletnie, więc w 2021 wartość wyniesie 
276 951,22 zł. W 2022 zadanie zamyka się kwotą 96 013, 87 zł. Łącznie 1 023 382,29 zł. 
Zadanie jest dedykowane do nauczycieli i uczniów. Wyposażone zostały pracownie w ZS 
w Kowalu, ZS w Lubrańcu. Byłyby to pracownie językowe, matematyczne, przyrodnicze, 
informatyczne Następnie wprowadzane jest zadanie polegające na wspieraniu dzieci 
umieszczanych w  pieczy zastępczej w okresie COVID-u na kwotę 105 495 zł jest to zadnie 
unijne, wynikające z umowy z Wojewodą Kuj.-Pomorskim. Są to przeznaczone środki na 
zabezpieczenie środków ochrony indywidualnej i koronawirusa oraz na zakup laptopów, 
komputerów i oprogramowania dla dzieci znajdujących się w pieczy zastępczej. Ponadto 
uwalniane są środki własne w wysokości 87 062 zł z zadania budowa Powiatowego Centrum 
Zdrowia w związku z rządowym funduszem oraz zwiększany jest plan w rozdziale 85202. 
W związku ze zwiększoną dotacją celową od Wojewody Kuj.-Pom. na dps-y, zwiększany jest 
plan w rozdziale 92195 o kwotę 50 000 zł wg klasyfikacji budżetowej i tutaj zabezpieczane są 
środki na organizację wojewódzkiej inauguracji roku szkolnego w Lubieńcu. Jest to nowy 
obiekt tam będzie odbywała się inauguracja wojewódzkiego roku szkolnego. Jest to obiekt 
budowany ze środków unijnych i własnych powiatu. 
Starosta Włocławski powiedziała, że Pani Skarbnik przedstawiła zmiany pod względem 
księgowym. Starosta przedstawił to w formie opisowej dla poglądu radnych, ponieważ są to  
bardzo ważne zmiany w budżecie powiatu włocławskiego. Wprowadzane są kolejne środki 
zewnętrzne. Pierwsza  rzecz to kolejne dofinansowanie na drogę z Funduszu Dróg 
Samorządowych. W  chwili obecnej jest to droga Lubień Kuj.- Kąty w kwocie 408 000 zł. 
O godzinie 10:00 odbywała się wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim 
i Wojewoda potwierdził, że wszystkie drogi z listy rezerwowej w tym roku otrzymają 
dofinansowanie. Jest to tylko kwestia czasu. Pięć zadań drogowych, cztery inwestycyjne 
i remontowe w tym roku otrzymają dofinansowanie  z Funduszu Dróg Samorządowych. 
Droga w Boniewie 75%, a pozostałe 4 zadania 50%. W dniu dzisiejszym wprowadzane jest 
400 000 zł, które wynika z dotychczasowych wyliczeń. Kolejna bardzo ważna rzecz dla 
budżetu powiatu włocławskiego, to Fundusz Inwestycji Lokalnych, który w międzyczasie 
powstał. Podzielony jest on na 3 transze: I dla gmin, II dla powiatów, III w ramach 
ogłoszonego konkursu, gdzie projekty będą oceniane przez komisje powołaną przez premiera. 
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W  chwili obecnej ukazała się uchwała Rady Ministrów w sprawie tych dwóch pierwszych 
transz i rozdziału pierwszej kwoty środków. Powiat włocławski ma się czym pochwalić, 
ponieważ otrzymał kwotę 5 891 168 zł  na zadanie inwestycyjne. Dla porównania wszystkie 
sąsiednie powiaty otrzymały kwoty około 1 mln zł. Starosta podziękował wszystkim radnym 
za to, że w pierwszej połowie roku rada była odważna i planowano tyle inwestycji na ten rok. 
Bo to był główny przelicznik w przyznawaniu tego dofinansowania. Fundusz został powołany 
w celu niwelacji strat we wpływach w PIT dla samorządów, aby podtrzymać inwestycje. Na 
połowę roku wykonanie PIT-u wynosi około 43%, w zeszłym roku było to 47%. W dniu 
wczorajszym Starosta czytał wywiad z Ministrem Finansów, który powiedział, że w lipcu do 
zeszłej środy wpłynęło tyle PIT-u ile w całym miesiącu czerwcu. Starosta uważa, że jest to 
pozytywna informacja. To pozwoli na odbudowę tych dochodów. Pewnie na koniec roku 
pełnego planu nie da się wykonać. Starosta jest zadowolony z Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, ponieważ to znacznie poprawia dobrą sytuację budżetu, ale nigdy nie jest na tyle 
dobra, aby nie mogła być lepsza. W dniu dzisiejszym wprowadzane są środki na udział 
własny w inwestycjach drogowych oraz dokumentacji na budowę Powiatowego Centrum 
Zdrowia, aby 100%  tych środków pokryć ze środków zewnętrznych. Takie informacje 
przekazał Wojewoda Kuj.-Pom.,  że można tak robić. Pojawiły się kwestie interpretacyjne, 
czy można przekraczać poziom 80% pomocy publicznej. Wniosek został złożony i powiat 
może wydatkować  w przedziale 3 lat. Jeśli trzeba zejść przy tych inwestycjach do 80% 
środków zewnętrznych po prostu te 20% zostanie przeniesione w nadwyżkę po tym roku. Ten 
rok zakończy się tym, że powiat nie będzie musiał zaciągać kredytu. Są to bardzo pozytywne 
informacje dla powiatu. Intensywne prace trwają, aby powiat był gotowy do kolejnego naboru 
III transzy tych środków, gdzie kwota 6 mld zł ma być do rozdysponowania dla samorządów 
w konkursie inwestycji. Robi się wszystko, aby uzyskać pozwolenia na budowę Powiatowego 
Centrum Zdrowia. Do końca lipca ten wniosek do Prezydenta Miasta Włocławek ma być 
złożony, aby uzyskać pozwolenie jak najszybciej i mieć kosztorysy tego zadania. Powiat 
będzie aplikował o środki zewnętrzne. Powiat przygotowuje się do kolejnego naboru 
w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Do 15 sierpnia powiat ma złożyć 4 wnioski: 3 
inwestycyjne, 1 remontowy. Zamknęłoby to wszystkie dokumentacje, które na tę chwilę są 
opracowane. Inwestycje  w tym roku są realizowane zgodnie z planem. Wprowadzony jest 
projekt europejski do szkół ogólnokształcących. Realizacja będzie trwała 2 lata. Kwota 
realizacji projektu to 1 mln zł, z czego 420 000 zł będzie mogło być na wyposażone sal 
edukacyjnych w szkole w Kowalu oraz ZS w Lubrańcu. Na sierpniowej sesji wprowadzony 
zostanie kolejny projekt, tym razem dotyczący szkolnictwa zawodowego realizowany 
w pozostałych szkołach powiatowych, gdzie oprócz kursów i szkoleń będą środki 
przeznaczone na wyposażenie tych szkół. Wprowadzane są środki na dożynki oraz  na 
wojewódzką inauguracje roku szkolnego. 1 września br.,  jeśli sytuacja pozwoli, to 
w Centrum Kształcenia  Zawodowego i Ustawicznego w Lubieńcu odbędzie się wojewódzka 
inauguracja roku szkolnego z udziałem Wojewody Kujawsko -Pomorskiego i Marszałkiem 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Organizowane jest to przez powiat. Starosta zaprosił 
wszystkich radnych na te uroczystości. 2 września 2020 r. planowane jest otwarcie 
warsztatów w Izbicy Kuj. W dniu dzisiejszym kończy się proces odbioru tej inwestycji. 
Praktycznie został zakończony odbiór budynku administracyjnego. Obecnie trwają techniczne 
prace doprowadzające światłowód, internet, telefon itp., aby w połowie sierpnia można się 
było się przenieść. Starosta zaprosił radnych, aby przy okazji sierpniowej sesji obejrzeli nowy  
budynek od środka i zobaczyli jak  funkcjonują wydziały i instytucje w nowej rzeczywistości. 
Starosta dodał, że wprowadzane są zewnętrzne środki od Wojewody Kuj.-Pom. zarówno dla 
dps-ów, rodzin zastępczych. Od 1 lipca br. dla wszystkich pracowników starostwa i jednostek 
organizacyjnych uruchomione zostały podwyżki wynagrodzeń. W przypadku dwóch 
instytucji trzeba było zwiększyć środki finansowe tj.: DPS w Kowalu, gdzie nie mogły zostać 
uruchomione turnusy rehabilitacyjne i spadły dochody, DPS w Rzeżewie, gdzie  liczba 
mieszkańców jest mniejsza i trudno zbilansować budżet. W przypadku DPS w Rzeżewie trwa 
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proces opracowania dokumentacji na rozbudowę Domu. W drugiej transzy Funduszu 
Inwestycji Samorządowej powiat będzie starał się aplikować o środki finansowe. Są to po raz 
kolejny znaczące środki finansowe, które służą samorządowi powiatowemu. Starosta 
podziękował radnym za realizację ambitnego budżetu.  
Radna Ewa Kończyńska wyraziła szacunek dla starosty, który przetłumaczył to co 
powiedziała skarbnik. Pan starosta przedstawia informację w sposób merytoryczny. Radna 
podziękowała za to, że pozyskuje się środki zewnętrzne.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos w dyskusji? Radni nie 
podjęli dalszej dyskusji. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się  - 0  
1 osoba obecna nieglosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 lipca  2020 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została 
podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  29 lipca  2020 roku o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 
stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

12) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Pani Anna Kozłowska - Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że przy wyborach 
Prezydenta RP toczyła się bitwa o wozy strażackie. Powiat Włocławski ma powód do dumy. 
Gmina Boniewo w konkursie zajęła I miejsce w zakresie frekwencji. Dało to możliwość 
pozyskania wozu strażackiego. Wójt był w ministerstwie, gdzie odebrał promesę na 
samochód. Gmina jest z tego powodu bardzo zadowolona.  Gmina będzie musiała ogłosić 
przetarg i uruchomić stosowne procedury. W Województwie Kujawsko – Pomorskim tylko 
dwie miejscowości zdobyły wóz strażacki.   Jest to też powód do dumy 
Przewodniczący Rady pogratulował władzy gminy Boniewo oraz mieszkańcom za 
zaangażowanie w wybory, dzięki czemu gmina będzie miała wóz strażacki.   
Radny Roman Tomaszewski zwrócił się do Zarządu Powiatu, jako organizatora dożynek 
powiatowych, aby przemyślał organizację święta plonu w dobie koronawirusem. Powinien 
być zachowany rozsądek od początku do końca.  Może się tak wydarzyć, że zorganizuje się 
udaną imprezę, a potem będą skutki nieszczęść, bo nagle się okaże, że Powiat Włocławski 
będzie słynny nie tylko z tego, że otrzymał wóz strażacki, tylko też z tego, że jest mnóstwo 
zachorowań. Nikt nie chciałby nieszczęścia ludzkiego. Radny jest za tym, aby podziękować 
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za pracę ludzką. Radny wniósł o ogromną rozwagę  w ostatecznym podjęciu decyzji przez 
władzę Brześć Kuj., jak i Powiatu Włocławskiego.  
Starosta Włocławski powiedział, że cały czas boryka się z wątpliwościami i waha. Dotyczy 
to zarówno dożynek, jak i święta powiatu, które planuje się na dzień 22.08.2020 r. W dniu 19 
czerwca br. ukazało się rozporządzenie, które zezwala na organizację imprez plenerowych 
w nieograniczonej ilości osób, z  zachowaniem pewnych obostrzeń epidemiologicznych. Pan 
starosta ma pewne wątpliwości co do organizacji tych uroczystości. Starosta przeprowadził 
kilka rozmów z władzami wszystkich gmin, starostami. Sytuacja wygląda w ten sposób, że 
pierwsza prośba była taka, aby nie robić dożynek gminnych, tylko zrobić jedną powiatową 
i jedno święto powiatu dla wszystkich gmin. W ostatnim czasie pojawiają się kolejne gminy, 
które pewne imprezy plenerowe chcą organizować. Jest wiele sygnałów, że społeczeństwo 
tego oczekuje.  Starosta rozmawiał z paroma starostami z sąsiednich powiatów i wszyscy 
podejmują się organizacji różnych imprez. Są organizowane np. w Rypinie targi. Wszystkie 
umowy są tak podpisane, że z dużym wyprzedzeniem żadne środki z budżetu powiatu ani 
gmin, nie będą wydatkowane. Nie ma na razie wysyłania zaproszeń, plakatów itp. Taką 
uroczystość należy przygotować z obwarowaniem półtoramiesięcznym. Prace powinno się 
podjąć. Społeczeństwo potrzebuje pewnej rozrywki, normalności.  Powoli obwarowania są 
znoszone, tj.: liczny osób na halach, stadionach, targach itd. Czas pokaże jak sytuacja będzie 
się rozwijać. Jeżeli doszłoby do organizacji uroczystości, to będą wprowadzone rozwiązania, 
aby zapewnić bezpieczeństwo gościom, widowni, wystawcom itd. Wszystkie stoiska mają 
być odgrodzone barierkami. Powiat zapewnia namioty, odległości od spacerowiczów. Czas 
pokaże czy będzie to można zrobić i w jakiej rzeczywistości. W tej kwestii nie ma mądrego 
czy robić imprezy, czy też nie.  Będzie podejmowana próba organizacji imprez. Imprezy 
plenerowe w skali kraju są już organizowane. Nie jest tak, że Powiat Włocławski jest 
jedynym powiatem, który podchodzi do ich organizacji. Racje, o których mówił radny zawsze 
są brane pod uwagę.  
 

13) Zamknięcie XIX  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 29 lipca 2020 r. 
o godzinie 1224 zamknął XIX Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 

 Przewodniczący Rady   
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
  
  

  
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Marta Grzegórska ………………………………. 
  
 
 


